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Rada Miejska w Serocku 
Komisja Spraw Obywatelskich 

 

Protokół 8/2024 

 
8. posiedzenie Komisji Spraw Obywatelskich w dniu 29 października 2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Sala Konferencyjna Urzędu Miasta i Gminy w Serocku 

Obrady rozpoczęto 29 października 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:07 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 Radnych. 

Obecni: 

1. Mirosława Beli 

2. Magdalena Jakubowska-Gniadek 

3. Bożena Kalinowska 

4. Teresa Krzyczkowska 

5. Dominik Krzykowski 

6. Aneta Rogucka 

  

Radna Bożena Kalinowska spóźniła się.  

 

Dodatkowo w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Borkowski – Burmistrz Miasta i Gminy Serock 

2. Marek Bąbolski – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Serock 

3. Rafał Karpiński – Sekretarz Miasta i Gminy Serock 

4. Olga Kozłowska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

5. Mateusz Wyszyński - Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

6. Anna Gilert – Pracownik Referatu AG 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski otworzył posiedzenie Komisji, powitał wszystkich 

zebranych, sprawdził obecność i stwierdził, że jest kworum i posiedzenie Komisji jest 

prawomocne. Przewodniczący Komisji poinformował o porządku obrad, który przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  825/LXXVII/2023 Rady 

Miejskiej w Serocku z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 

2024-2026. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Serocku  

Nr 58/VIII/2024, z dnia 25 września 2024 roku, w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Serock. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych w Serocku. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Serocku. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta i Gminy 

Serock”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta i Gminy 

Serock”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

10. Transport publiczny: 

 a. sugestie mieszkańców dotyczące zmian w rozkładach jazdy, 

 b. plany na 2025 rok. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie posiedzenia. 

 

2. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń. 

  

Protokoły przyjęto bez uwag. 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  825/LXXVII/2023 Rady 

Miejskiej w Serocku z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na 

lata 2024-2026. 

 

Burmistrz Artur Borkowski podał, że projekt uchwały kierowany jest do Rady ze względu na 

proponowane zmiany dotyczące szkoleń członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych. Wskazał również na zapisy dotyczące zwrotu kosztu podróży, które będą odbywać 

się na zasadach, które mają zastosowanie wobec pracowników zatrudnionych w samorządowej 

jednostce budżetowej. 

 

Kierownik Olga Kozłowska wskazała na skład Komisji i osobę, która posiada uprawnienia do 

szkolenia wstępnego członków Komisji. Wskazała na zasadność wprowadzenia powyższego 

zapisu w sytuacji potrzeby rozszerzenia tematyki szkoleń. Podała, że dotychczas odbywało się 

dużo bezpłatnych szkoleń. Odpowiedziała na pytania Radnej Mirosławy Beli w kwestii 

wynagrodzenia członków Komisji i wskazała, że powyższe wynika z ustawy, wyjaśniła też,  

że Komisja spotyka się raz w miesiącu i opisała sposób zwoływania posiedzeń. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o narzędzia Komisji do późniejszego 

przeciwdziałania. 

 

Kierownik Olga Kozłowska przypomniała o dyskusji na wcześniejszym posiedzeniu Komisji  

i wskazała na program przeciwdziałania przyjęty uchwałą z dnia 20 grudnia 2023 roku, 

przedstawiła niektóre punkty programu dotyczącego profilaktyki. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  825/LXXVII/2023 Rady 

Miejskiej w Serocku z dnia 20 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
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Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii, 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 

2024-2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Serocku 

Nr 58/VIII/2024, z dnia 25 września 2024 roku, w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Serock. 

 

Burmistrz Artur Borkowski podał, że kierowany jest pod opinię Komisji projekt zmian uchwały 

przyjętej na sesji w dniu 25 września 2024 roku. Przypomniał, że wszystkie uchwały podlegają 

nadzorowi prawnemu Wojewody, a jeśli dotyczą spraw finansowych to dodatkowo Regionalnej 

Izbie Obrachunkowej. Wskazując na różne uwagi nadzoru powiedział o sposobach reagowania na 

powyższe i podał, że czasem należy powrócić do uchwały i uwzględnić proponowane zmiany przez 

Wojewodę. Wskazał, że w przypadku nieuwzględnienia uwag nadzoru, zwykle organy uchylają 

podjęte uchwały i usuwają z obrotu prawnego, dodał, że organy nadzoru mogą również zaskarżać 

uchwały rad do sądu administracyjnego. Wyjaśnił, że w przedmiotowej sprawie uwagi zgłoszone 

przez nadzór nie zmieniają istoty treści uchwały, wobec czego proponuje się modyfikację 

pierwotnej uchwały.  

 

Sekretarz Rafał Karpiński wskazał na uzgodnienia z Wojewodą i podał, że istotą sprawy jest 

kwestia zameldowania mieszkańców. Powiedział o zapisach projektu uchwały i propozycjach 

zmian dotyczących inicjatorów przeprowadzania konsultacji, podał nowe brzemiennie §2 ust. 2 

pkt 3: „co najmniej 100 mieszkańców, jeżeli sprawa poddawana konsultacjom dotyczy całej gminy 

lub obszaru więcej niż jednej jednostki pomocniczej” i zauważył, że nie ogranicza się możliwości 

konsultacji dla mieszkańców i rozszerza się krąg osób zainteresowanych dzięki usunięciu zapisu  

o zameldowaniu. Podał też przykłady dotyczące zamieszkiwania w gminie przy braku meldunku. 

Dodał, że uznaje się racje Wojewody, wobec czego zostaje przedłożony nowy projekt uchwały do 

Rady z prośbą o podjęcie. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski przypomniał o zapisie dotyczącym osób 

pełnoletnich.  

 

Sekretarz Rafał Karpiński wskazał, że w tym temacie Wojewoda nie odniósł się jednoznacznie  

i udzielił rekomendacji. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że Wojewoda uznał, że nie ma podstawy do tego, aby  

w regulaminie konsultacji odnosić się do pełnoletności. Dodał, że zwykle w rozstrzygnięciach 

istnieją jednak uwarunkowania w kwestii pełnoletności. Powiedział, że również dla nas powyższe 

było oczywiste, jednak Wojewoda nie podzielił tego poglądu, a brak jest jednoznacznego przepisu, 
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żeby wykazać Wojewodzie, na jakiej podstawie wprowadziliśmy dany zapis uchwały. Stwierdził, 

że wobec powyższego w uchwale będzie zapis dotyczący 100 osób będących mieszkańcami gminy, 

jeśli podpiszą się dzieci, to nie ma podstawy do wykluczenia ich.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o sfomułowanie „100 mieszkańców”  

i braku wskazania gminy.  

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że został zauważony również zapis „mieszkańcy gminy”. 

 

Sekretarz Rafał Karpiński odniósł się do wcześniejszej wypowiedzi i wskazaniu, że ktoś może być 

zameldowany gdzie indziej, ale mieszka w Serocku, jest mieszkańcem i nie można mu ograniczać 

możliwości konsultowania. 

 

Burmistrz Artur Borkowski stwierdził, że wprowadza się rozwiązania zgodnie z oczekiwaniami 

Wojewody. 

 

Radna Bożena Kalinowska zgodziła się z propozycjami Wojewody i przypomniała, że wypełniając 

druki nie ma wskazania miejsca zameldowania, tylko używa się słowa zamieszkanie.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy nie można wobec powyższego 

wyrzucić słowa „zameldowani”, ale dopisać „100 mieszkańców naszej gminy”? 

 

Sekretarz Rafał Karpiński stwierdził, że według niego jest jednoznaczne, że jeśli uchwała dotyczy 

konsultacji w Serocku, to chodzi o mieszkańców Serocka. Zaproponował, aby pozostawić zapisy 

w kształcie proponowanym przez Wojewodę.   

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że interpretacja jest taka, że osoby z gminy będą 

traktowane jako uprawnione do konsultacji. 

 

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek zauważyła, że uchwała dotyczy przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Serock. 

 

Sekretarz Rafał Karpiński wskazał na doświadczenia związane z wyborami sołeckimi i dyskusjami 

w sprawie bycia mieszkańcem i odniósł się do kodeksu cywilnego i formalnych wyjaśnień, 

mówiących o mieszkańcu, że jest to ktoś, kto przebywa w danym miejscu z zamiarem stałego 

zamieszkania. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Rady Miejskiej w Serocku  

Nr 58/VIII/2024, z dnia 25 września 2024 roku, w sprawie określenia zasad i trybu 

przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Miasta i Gminy Serock. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 
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Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych w Serocku. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że regulaminu PSZOK-u po raz pierwszy pojawia się  

w randze uchwały, wcześniej obowiązywał regulamin na poziomie Zakładu Komunalnego. Dodał, 

że od strony technicznej regulamin funkcjonował, jednak podnoszone były aspekty prawne, wobec 

czego uznano, że dokument na poziomie uchwały będzie mocniejszym umocowaniem niż w formie 

zarządzenia Dyrektora jednostki. Podał, że regulamin zawiera podstawowe, istotne informacje 

dotyczące porządku na danym terenie oraz uprawnień osób korzystających z punktu. 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński poinformował, że prowadzenie Punktu Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych należy do zadań własnych gminy, gmina ma obowiązek samodzielnie lub 

wspólnie z innym gminami prowadzić taki punkt. Gmina Serock prowadzi punkt samodzielnie, 

funkcjonuje on od 2013 r. na terenie Zakładu Komunalnego przy ul. Nasielskiej 21 w Serocku. 

Wyjaśnił, że regulamin określa zasady poruszania się na PSZOK-u, sposób i godziny dostarczania 

odpadów, stosowania się do poleceń pracowników, limity dostarczania odpadów. Podał, że w 

 regulaminie zostały wymienione odpady, które podaje ustawa o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach, poruszono kwestię olejów przepracowanych, odpadów budowlanych i rozbiórkowych.   

 

Radna Mirosława Beli zapytała, czym sugerowano się pisząc, że będzie przyjmowane jednorazowo 

1 okno pochodzące z gospodarstwa domowego? 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński wskazał na dotychczasowe sytuacje.  

 

Radna Mirosława Beli zapytał, jak więc mieszkaniec wymieniający okna w domu powinien to 

zrobić, czy ma przyjeżdżać kilka razy i przywozić pojedynczo okna?  

 

Kierownik Mateusz Wyszyński wyjaśnił, że prawidłowo przy generalnym remoncie powinno 

zamówić się kontener na czas budowy lub remontu, czyli firma, która ma zlecone remonty powinna 

mieć zawartą umowę na wynajem kontenerów. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski opisał również sytuacje wykorzystywania przy odbiorze 

gabarytów, gdzie mieszkańcy wystawiają przedmioty po remoncie domów. Wyjaśnił, na czym 

polega odbiór gabarytów i podał, że można wystawić np. jedno krzesło, czy inny zepsuty 

pojedynczy sprzęt, a nie cały stary wystrój domu. Odpowiadając Pani Radnej wyjaśnił, że w takiej 

sytuacji mieszkaniec powinien wynająć sobie kontener.  

 

Burmistrz Artur Borkowski podsumował, że odpady powinny pochodzić z bieżącego 

funkcjonowania w gospodarstwie, a nie z nadzwyczajnych działań typu remont, budowa, czy 

całościowe uprzątnięcie działki. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski ponownie wskazał na próby wystawiania dużych ilości 

odpadów poremontowych przy okazji odbioru śmieci wielkogabarytowych, co ma wpływ na wagę 

odpadów i cenę. 
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Kierownik Mateusz Wyszyński podał też przykłady telefonów od mieszkańców, którzy dzień przed 

odbiorem odpadów dzwonią z prośbą, aby samochód rozpoczynał trasę od ich nieruchomości, 

ponieważ mają tak bardzo dużą ilość np. worków z bioodpadami i wskazał, że ostatnio wystawił 

ktoś mnóstwo worków z żołędziami.  

 

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek zapytała, co z oponami np. od traktorów. 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński wyjaśnił, że na PSZOK-u przyjmowane są opony z samochodów 

osobowych użytkowanych przez mieszkańców. Podał, że są firmy, które zajmują się utylizacją 

takich opon z traktorów.  

 

Radna Bożena Kalinowska poprosiła o umieszczenie w widocznym miejscu tego regulaminu na 

PSZOK-u, żeby mieszkańcy widzieli ten dokument i mieli czytelne informacje w tej sprawie. 

Podała przykład, gdy była świadkiem awantury i sytuacji, gdzie osoba po sprzedaży domu 

letniskowego przywiozła sprzęty gromadzone przez lata i pracownik odmówił przyjęcia tego.    

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski powiedział, że będzie to widoczne tak jak jest w przypadku 

tego typu obiektów np. placów zabaw, umieszczone w widocznym miejscu na dużej tablicy. 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński odpowiadając na pytanie Radnej Mirosławy Beli o dostarczanie 

odpadów z działek wyjaśnił, że osoby, które złożyły deklarację, mogą dostarczać na PSZOK 

odpady. Dodał, że pracownikom udostępnia się co tydzień wykazy nieruchomości, które są  

w systemie gminnym. Wyjaśnił też, że regulamin opisuje zasady, w jaki sposób mieszkańcy będą 

sprawdzani i kontrolowani na PSZOK-u, powiedział o wprowadzeniu nowego rozwiązania  

w postaci kart elektronicznych oraz aplikacji, które będą połączone z systemem gminnym lub 

trzeba będzie posiadać dowód wniesienia opłaty za gospodarowanie odpadami za ostatni kwartał. 

Na zakończenie zauważył, że stworzony system pozwoli weryfikować, które adresy najczęściej 

korzystają z PSZOK-u i czy jest tam zarejestrowana działalność gospodarcza.  

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił jednoznacznie, że do PSZOK-u powinny być przyjmowane 

odpady od osób indywidualnych zgłoszonych do systemu, a każdy podmiot prowadzący 

działalność powinien się legitymować odrębną umową i śmieci powinny być odbierane 

indywidualnie. Podał dalej, że niestety często jest, że osoby prowadzą działalność gospodarczą,  

są zgłoszone do sytemu i odpady z działalności kwalifikują do odbioru indywidualnego. Podał, że 

wobec powyższego w regulaminie są zapisy dotyczące większej decyzyjności dla pracowników 

PSZOK. Wskazał na praktyki regularnego przywożenia np. kartonów i wyjaśniania, że powyższe 

pochodzi z gospodarstwa domowego i podał, że system usprawni sprawdzanie, czy śmieci 

pochodzą z działalności, czy od osoby indywidualnej.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o aplikację i czy będzie to oddzielna 

aplikacja dla PSZOK-u? 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński powiedział, że są starania, aby powyższe było w Eko-

harmonogramie, ale być może będzie to odrębna aplikacja. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski wskazał, że obecnie jest już kilka aplikacji 

serockich oraz jest kilka kart. Zauważył, że wygodne byłoby, gdyby Karta Serocczanina posiadała 



7 

 

warstwę magnetyczną, na którą można byłoby wgrywać różne funkcjonalności i wskazał na 

potrzebę ujednolicenia powyższego.  

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że były przemyślenia nad zintegrowanym systemem 

informacji, personalizującą mieszkańców gminy i poparł rozwiązanie dotyczące istnienia jednej 

wspólnej aplikacji lub karty. Wskazał na możliwe do realizacji aspekty techniczne, jednak 

zauważył problem niemożliwości pogodzenia niektórych aspektów prawnych. Wspomniał  

o planach połączenia różnych tematów, ale poprosił o wzięcie pod uwagę procesu ciągłych zmian 

oraz wprowadzania nowości. Ponownie powiedział o dążeniach do integracji, ale wskazał na 

niespójność oprogramowań i brak dostępu do pewnych danych.  

 

Sekretarz Rafał Karpiński dopowiedział, że Karta Serocczanina jest robiona we własnym zakresie, 

dzięki czemu koszty są niższe niż w sytuacji zlecenia tego firmie zewnętrznej. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski stwierdził, że gdyby karty były zamówione  

z warstwą magnetyczną z możliwością własnego programowania, to wówczas koszt byłby niższy.   

 

Sekretarz Rafał Karpiński zauważył, że wszystkie systemy muszą być spójne i wskazał na brak 

dostępu do wielu informacji. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski opisując dane Karty Serocczanina wskazał na 

potrzebę wgrywania na nią dodatkowych danych mając na uwadze możliwości techniczne, 

funkcjonalne i prawne. 

 

Burmistrz Artur Borkowski poruszył temat kosztów, które nie są jednorazowe, bo nie kończy się 

na wdrożeniu, dalej jest zarządzanie systemem, utrzymanie ludzi obsługujących to. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o szacunki liczby kart i czy została 

zamówiona jakaś pula? 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński podał, że początkowo mieszkańcy będą mogli zainstalować sobie 

aplikacje, użytkowników obecnie jest ok. 5,5 tys., wobec czego na początku planuje się zamówić 

ok. 1.000 kart i wówczas okaże się, czy będzie zapotrzebowanie na karty.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy nie będą personalizowane, tylko 

będzie odczyt po kodzie QR? 

 

Kierownik Mateusz Wyszyński potwierdził powyższe i powiedział, że po zaprogramowaniu będą 

współgrały z programem obsługującym gminny systemem. Podał, że karty będą wydawane na 

wniosek. 

 

Radna Mirosława Beli odnosząc się do słów Burmistrza wskazała, że jest aplikacja m-Obywatel, 

w której jest dostęp do wszystkiego np. do internetowego konta pacjenta.  

 

Burmistrz Artur Borkowski zgodził się, ale dodał, że obecnie jest mowa o rozwiązaniu, które 

pozwoliłoby w jednym miejscu mieszkańcowi skonsolidować wszystkie informacje, które go 



8 

 

dotyczą. Zauważył, że w m-Obywatelu części danych nie ma. Wskazał na ciągle rozwijającą się 

technologię, która ułatwia tego typu rzeczy. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski odnosząc się do powyższego wskazał, że są 

aplikacje rządowe, które muszą być zintegrowane, podczas gdy gmina korzysta z usług 

zewnętrznych. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu Punktu Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych w Serocku. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Serocku. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że w związku z upływem kadencji Rady Społecznej 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Serocku zachodzi konieczność 

podjęcia przez Radę Miejską uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ oraz terminu 

zwołania jej pierwszego posiedzenia. Powołana Rada na mocy ustawy o działalności leczniczej 

jest organem inicjującym i opiniodawczym podmiotu tworzącego oraz doradczym kierownika 

zakładu opieki zdrowotnej. W skład Rady wchodzą jako przewodniczący burmistrz lub osoba przez 

niego wyznaczona, jako członkowie - przedstawiciel Wojewody oraz przedstawiciele Rady 

Miejskiej. Ilość osób wchodzących w skład Rady Społecznej oraz czas trwania kadencji określa 

Statut SPZOZ. Do kompetencji Rady Miejskiej należy również zwołanie pierwszego posiedzenia. 

Burmistrz Artur Borkowski podał proponowany skład nowej Rady Społecznej: 

1. Artur Borkowski- Przewodniczący Rady Społecznej- Burmistrz Miasta i Gminy Serock, 

2. Łukasz Rotengruber- członek Rady Społecznej- Przedstawiciel Wojewody Mazowieckiego, 

3. Aneta Rogucka- członek Rady Społecznej- przedstawiciel Rady Miejskiej w Serocku, 

4. Iwona Kolon-Pierzchała- członek Rady Społecznej- przedstawiciel Rady Miejskiej w Serocku, 

5. Mariusz Kusiak- członek Rady Społecznej- przedstawiciel Rady Miejskiej w Serocku. 

Zaproponował również termin pierwszego posiedzenia 07.11.2024 r. 

  

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Serocku z dodaniem pierwszego terminu posiedzenia 

07.11.2024 r. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta  

i Gminy Serock”. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wskazał na uchwałę Rady Miejskiej w Serocku w sprawie 

ustanowienia i zasad przyznawania medalu „Za Zasługi dla Miasta i Gminy Serock. Wyjaśnił dalej, 

że Oddział Zegrze Światowego Związku Polskich Żołnierzy Łączności powstał w 2012 r. i jest 

częścią organizacji, którą założono w 1993 r. Oddział zegrzyński jest najliczniejszy w Związku – 

liczy obecnie 122 członków. Skupia żołnierzy rezerwy, żołnierzy w stanie spoczynku, żołnierzy  

w służbie czynnej, członków ich rodzin oraz sympatyków. Większość z nich jest związana w różny 

sposób z terenem Miasta i Gminy Serock. Członkowie Oddziału Zegrze biorą aktywny udział  

w życiu gminy. Szczególnym kierunkiem aktywności tej organizacji jest kształtowanie postaw 

patriotycznych i propagowanie historii. Działania te Oddział prowadzi przez organizowanie 

prelekcji o historii zegrzyńskiego garnizonu i o wojskach łączności. Przedsięwzięciom tym 

towarzyszą bardzo często pokazy unikalnego, historycznego sprzętu wojskowego. Niezwykle 

cennym wkładem w życie lokalnej społeczności jest współorganizowanie Pieszych Rajdów 

Pamięci, które od kilkunastu lat odbywają się na terenie Miasta i Gminy Serock. Oddział Zegrze 

ŚZPŻŁ ściśle współpracuje z Izbą Pamięci i Tradycji Rybackich w Serocku, co zaowocowało 

między innymi wystawą zabytkowego sprzętu łączności w tej placówce oraz 

współorganizowaniem Nocy Muzeów. Dużym zainteresowaniem uczniów z terenu Miasta i Gminy 

Serock cieszyły się konkursy plastyczne zorganizowane przez Oddział. Warto dodać, że 

członkowie tego stowarzyszenia są zawsze obecni w czasie gminnych uroczystości patriotycznych. 

Uhonorowanie medalem za zasługi będzie wyrazem uznania dla Oddziału za intensywne  

i wielowymiarowe działania na rzecz społeczności lokalnej. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta i Gminy 

Serock”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta  

i Gminy Serock”. 

 

Burmistrz Artur Borkowski kolejno poinformował, że Rodzina Radziwiłłów jest od lat 60. XIX w. 

związana z ziemią serocką. Początkowo członkowie tego rodu mieszkali w Zegrzu, a potem  

w Jadwisinie. Radziwiłłowie zapisali się w historii lokalnej jako ludzie skromni, szlachetni, 
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filantropi i patrioci. Ważnym przedstawicielem tego rodu był Konstanty Mikołaj Radziwiłł, major 

Armii Krajowej, uczestnik Powstania Warszawskiego. Został zamordowany przez Niemców  

w Zegrzu 14 września 1944 r., a jego szczątki spoczywają na cmentarzu parafialnym w Serocku. 

Członkowie rodziny Radziwiłłów od wielu lat utrzymują trwałe kontakty z Miastem i Gminą 

Serock, należą do nich z pewnością Państwo Joanna i Konstanty Radziwiłłowie. Niezwykle cenna 

jest przekazywana przez nich wiedza oraz archiwalne zdjęcia związane z historią naszych terenów 

oraz z historią rodziny Radziwiłłów na potrzeby Izby Pamięci i Tradycji Rybackich w Serocku. 

Stanowi to bardzo ważny element zachowania pamięci i kształtowania postaw patriotycznych. 

Państwo Joanna i Konstanty Radziwiłłowie wspierają także promocję powstałych filmów i 

publikacji oraz działalność Izby Pamięci. Uhonorowanie medalem za zasługi będzie wyrazem 

uznania za wsparcie Państwa Joanny i Konstantego Radziwiłłów dla Miasta i Gminy Serock. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy będzie to jeden medal dla obojga 

małżonków? 

 

Burmistrz Artur Borkowski podał, że zdecydowano, że będzie to jeden medal jako symbolika dla 

obydwojga małżonków. 

  

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania medalu „Za Zasługi dla Miasta i Gminy 

Serock”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że występuje się z inicjatywą, której zasadność wynika ze 

spraw, które są realizowane oraz z obowiązujących przepisów prawa. Podał że art. 22 ust. 2 ustawy 

o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej opisuje 

procedurę składania zamówienia na usługi komunikacyjne i z powyższego wynika obowiązek 

ogłoszenia zamiaru. Jest więc uchwała, ponieważ jest potrzebna zgoda Rady Miejskiej  na zawarcie 

umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. Wyjaśnił, że  

w przypadku braku tej zgody należałoby ogłosić postępowanie przetargowe i wskazał, że  

w poprzednim roku były przygotowania do powyższego i okazało się, że rozstrzygnięcia 

przetargowe przynoszą mniej korzystne oferty niż indywidualne negocjacje. Na potwierdzenie 

wskazanych wyjaśnień zaproponował sprawdzenie stawek ZTM oraz gmin, które ogłaszają 

postępowania przetargowe. Mając powyższe na uwadze poprosił o wyrażenie zgody na negocjacje 

z jednym z wybranych wykonawców, który obecnie świadczy usługi na terenie gminy.  
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Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski wskazał też na ustawę o publicznym transporcie 

zbiorowym i wynikający stąd przepis dający możliwość zawarcia umowy w trybie bezpośrednim, 

objaśnił procedurę powyższego. Dodał, że wymóg zgody wynikającej z ustawy o Funduszu 

rozwoju przewozów autobusowych pojawił się w czasie, gdy Miasto i Gmina Serock starało się  

o dopłatę od Wojewody.  

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert potwierdziła, że powyższe procedury nie zmieniły się, stąd 

do pierwszego wniosku miesięcznego do Wojewody należy dołączyć zgodę, czyli uchwałę Rady.   

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski powiedział, że uchwała jest dokumentem 

warunkującym otrzymanie dopłaty. Zapytał, czy są informacje od Wojewody w sprawie nowych 

naborów. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert powiedziała, że powyższe jest sprawdzane na bieżąco i nie 

ogłoszono jeszcze nowych naborów. Wskazała, że w zeszłym roku o tej porze byliśmy w trakcie 

naboru, obecnie nic się nie dzieje w sprawie. Podała, że jest również w kontakcie telefonicznym z 

 pracownikami Wojewody i nie uzyskała żadnych nowych informacji.   

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski ponownie podkreślił, że uchwała jest konieczna, 

jeśli gmina ma się starać o ok. 2 mln zł z funduszu na kolejny rok. 

 

Burmistrz Artur Borkowski stwierdził, iż należy liczyć się z tym, że może nie być pieniędzy, 

dopóki nie wiemy, że będą. Podkreślił, że złożenie wniosku nie rozstrzyga o przyznaniu środków 

i dodał, że obecnie nie doszło do rozstrzygnięcia, czy formalnie będą pieniądze i w jakiej 

wysokości. Mając powyższe na uwadze stwierdził, że istnieje pewnie problem ze skonstruowaniem 

projektu budżetu, który za dwa tygodnie należy przedłożyć Radzie, ponieważ brak jest kilku 

istotnych parametrów z perspektywy najważniejszych zadań.    

 

Radna Mirosława Beli dopytała, że żadnego zapytania ofertowego nie było i z automatu przeszedł 

przewoźnik, który aktualnie obsługuje? 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że prowadzone są negocjacje i będą one mogły znaleźć 

podsumowanie w zawartej umowie, której nie będzie do czasu, kiedy nie zostanie przedłożony 

budżet i nie będzie przyjęty. Wyraził opinię, że powyższe zadzieje się na koniec grudnia. Dodał, 

że obecnie nie jesteśmy związani żadną umową oraz ofertą.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski dodał, że kwota musi być wynegocjowana, po 

stronie wydatków można planować, jednak nie będzie wiadomo, co będzie po stronie dochodów. 

 

Głosowano w sprawie: 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (6) 

Mirosława Beli, Magdalena Jakubowska-Gniadek, Bożena Kalinowska, Teresa Krzyczkowska, 

Dominik Krzykowski, Aneta Rogucka 

  

10. Transport publiczny: 

  b. plany na 2025 rok, 

  a. sugestie mieszkańców dotyczące zmian w rozkładach jazdy. 

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że są 4 linie działające na terenie gminy, jeżdżące  

w ustalonym systemie i podał, że pojawiają się postulaty typu wydłużenie, zmiana przystanków. 

Stwierdził, że powyższe potwierdza, że rozwiązanie się sprawdza i ludzie chcą korzystać z niego. 

Poinformował, że w obecnym roku przeznaczano kwotę ponad 5 mln zł i trzeba się liczyć, że  

w 2025 r. przy zachowaniu tych samych parametrów dotyczących tras i wozokilometrów, trzeba 

będzie ok. 0,5 mln zł więcej wydać na ten cel. Ponownie powiedział, że nadal nie ma pewności, 

czy będzie dofinasowanie, w jakiej wysokości i na jak długo będzie. Podał, że są plany, aby na 

przyszły rok utrzymać istniejący model tras z małymi modyfikacjami, mimo postulatów 

mieszkańców. Podał, że ze względu na wzrastające koszty nie ma planów rozwoju systemu, który 

jest dość dobry, a postulaty o zwiększanie częstotliwości będą zawsze. Wyjaśnił, że nasz system 

był analizowany przez specjalistów, którzy stwierdzili, że zbyt szczegółowo wchodzi się  

w miejscowości, wobec czego komunikacja nie jest publiczna, tylko socjalna. Kontynuując, 

Burmistrz przypominał o próbach zintegrowania komunikacji na poziomie całego powiatu i podał, 

że uważa powyższe za racjonalne rozwiązanie, ale, żeby mogło wejść w życie, to wszyscy 

musieliby tego chcieć. Wskazał na otrzymanie analizy, z której wynika, że rozbudowywanie sieci 

połączeń w głąb gminy ma dysfunkcjonalny charakter i należałby się bardziej skupiać na liniach, 

które powinny wyprowadzać transport w kierunkach centrów komunikacyjnych. Poprosił 

następnie o zaakceptowanie takiego modelu ze względów ekonomicznych oraz z tego względu, że 

nie jest przesądzony docelowy model oraz w jakiej konfiguracji należałoby to robić. Dodał, że po 

pierwszym roku budżetów w nowej kadencji jst oraz po reformie finasowania będzie wiadomo, jak 

będzie rozwijać się sytuacja i wówczas będzie można powrócić do tematu i odpowiedzieć sobie 

jednoznacznie, czy idziemy w model powiatowy wspólnej komunikacji, czy też nie. Poprosił  

o poczekanie i podejmowanie decyzji w przyszłym roku, zwłaszcza, gdy miały to by być zmiany 

gruntowne.  

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert mówiąc o zmianach planowanych do wprowadzenia na 2025 

podała, że są one niewielkie i będą polegać na: 

- na linii 5 dodane zostaną 2 kursy na trasie Legionowo – Dębę Ośrodek Zdrowia, które będą 

przejeżdżały przez miejscowość Dosin, 

- w zamian na linii 6 będą zostanie odjęta 1 para kursów z rozkładu jazdy – podała, że linia 6 jest 

dość rozbudowana, jest 29 połączeń w stronę Serock – Legionowo i 29 połączeń w stronę 

Legionowo – Serock. 

Wyjaśniła, że pozostałe połączenia pozostałyby bez zmian, dodała, że w zeszłym roku doszło 

połączenie do wsi Cupel i obecnie nie ma głosów o brakach w kursach, czy konieczności znacznego 

wydłużania tras. Sugestie dotyczą głównie korekt w rozkładach jazdy, ludzie dzwonią, że np. za 

długo czekają na przestanku. Powiedziała, że nie wydaje się, aby trzeba było wprowadzać 

znaczących zmian. Wspomniała o pociągu SKM i tym, że udało się skorelować rozkłady jazdy 

busów, które są zmieniane w przypadku zmiany rozkładu pociągów i są dopasowywane. 

Powiedziała, że po remoncie drogi na ul. Nasielskiej w Serocku dodane zostaną 2 przystanki  
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w obie strony na wysokości ul. Moczydło – 1 przystanek i na wysokości ul. Bajkowej – 1 

przystanek. Wobec uwagi Przewodniczącego Komisji Dominika Krzykowskiego, że przystanki już 

były, wyjaśniła, że fizycznie nie stały i opisała powyższe.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, które kursy będą zdjęte z linii 6. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert podała, że wstępnie planowano zostaną zdjęte kursy z godzin 

najmniej szczytowych około południa. Pozostaną kursy priorytetowe tj. połączone z SKM-ką, nie 

będą to kursy poranne oraz popołudniowe związane z pracą.   

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o odcinek Borowa Góra do Dosina. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert podała, że będą to kursy na powrocie Legionowo – rano przez 

Dosin przejeżdżają dwa kursy linii 5 i nie ma powrotu z Legionowa popołudniu.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy chodziło o brak możliwości skręcenia, 

co zmieniło się dzięki nowej drodze? Zapytał, czy będą to dodatkowe kursy i w jakich godzinach? 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert potwierdziła powyższe i podała, że będą dwa dodatkowe 

kursy powrotne w godzinach 16-17.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o linię 2, czy nie było pomysłu, aby ją tam 

skierować? 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert wyjaśniła, że chodziło głównie o powrót z Legionowa.  

  

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy gminne linie nie są w ogóle 

zmieniane? 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert potwierdziła powyższe.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o funkcjonowanie linii na Cupel. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert podała, że linię otworzono na wniosek Pani Sołtys w imieniu 

mieszkańców i powyższe zostaje utrzymane. Podkreśliła, że każda wieś obecnie ma połączenie 

autobusowe. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski wskazał na założenia Funduszu rozwoju 

przewozów autobusowych. Zapytał, czy były pomysły, aby komunikację zmieniać biorąc pod 

uwagę np. na wakacje, ferie, imprezy gminne i wprowadzać późniejsze kursy? 

 

Burmistrz Artur Borkowski wskazał, że nie przypomina sobie, aby były tego typu formalne 

wnioski mieszkańców, wobec czego, jeśli pojawią się postulaty sformalizowane, zostaną 

rozpatrzone, mając na uwadze np. wakacje. Podkreślił, że jednak zwykle odbywa się powyższe  

w ten sposób, że jeśli gdzieś się dołoży, to gdzie indziej trzeba byłoby odjąć, wobec czego należy 

ostrożnie analizować takie tematy.  
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Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zaproponował, aby przedstawić sugestie 

mieszkańców spływające w ciągu roku i wówczas porozmawiać.  

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert wypowiadając się w kwestii sugestii mieszkańców podała, że 

są to uwago zwykle dotyczące rozkładów jazdy. Opowiedziała o prośbie mieszkanki w sprawie 

utworzenia nowego przystanku np. w Kani Nowej i podała, że jest tam duże zagęszczenie, jednak 

mieszkanka chciała skrócić powyższe na odległości 1.200 m. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski opisał, że dokładanie przystanków w kursy, gdzie są trasy 

1.200-1.300 m mija się z celem, przystanki są co 600 m, więc są takie same odległości w jedną i w 

druga stronę i wówczas linia przestaje być atrakcyjna, bo zaczyna jechać długo. Wskazał na 

pojawienie się propozycji zmiany trasy na Łasze, ale zostało stare rozwiązanie, powiedział, że była 

propozycja, aby na powrotnej trasie busa puścić przez ul. Rajskiego, jednak jest tam nowa droga, 

która nie ma parametrów i ma progi zwalniające. Wyjaśnił, ze zabudowania są głównie od ul. 

Mazowieckiej i bliżej jest od tej ulicy niż od ul. Rajskiego. Dodał, że nie ma raczej poważnych 

sugestii, a obecnie wyzwaniem jest rozdzielenie przystanków szkolnych od komunikacji 

publicznej. Podjęto decyzję o budowie i oznakowaniu oddzielnych przystanków, w tym roku na 

drodze wojewódzkiej 622 na trasie od Pauzy na drodze na Marynino, w przyszłym roku będą 

rozdzielone przystanki na drodze powiatowej. Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski kontynuując 

zauważył, że trasy są zapełnione prawie zupełnie, dołożono wiele rozwiązań. Stwierdził, że w 

sytuacji, gdyby doszło do porozumienia z gminami i powiatem, przestałyby funkcjonować 

bezpośrednie połączenia do Legionowa i gmina koncentrowałaby się na dowozie do Serocka, czyli  

do głównego centrum przesiadkowego. Zauważył, że linie 1 i 2 jeżdżą po całej gminie ponad  

godzinę, wobec czego naszą komunikację nazywają socjalną 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski dodał, że 1 i 2 zostały tak zrobione na przekładkę, 

aby z punktu najgorszego dojechać w pół godziny do Serocka.  

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski wskazał na dyskusje dotyczące komunikacji w Ludwinowie 

Dębskim, Maryninie i Karolinie i wyboru danej wsi. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o przystanki szkolne, zapytał o rozkłady 

jazdy dowozu dla dzieci, wskazał na bezpieczeństwo dzieci. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski podał, że są plany zmiany i dobudowy tych przystanków. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał o przystanek na drodze krajowej 62 przy 

Pauzie w stronie Woli Kiełpińskiej i interwencje gminy. Zaoferował poparcie inicjatywy poprawy 

przystanku. Podał, że otrzymał pismo dotyczące komunikacji zbiorowej w miejscowości Dosin 

dotyczące linii nr 5 i 2 z prośbą o przejazdy ul. Lipową, utworzenie przystanków oraz skorelowanie 

z S4. Wyraził opinię, że obecnie są dobre połącznia z pociągiem w Zegrzu, jest bufor czasowy. 

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski podał, że powyższe dotyczyło linii 2 lub 5. Podkreślił,  

że cała komunikacja w stronę Legionowa w pierwszej kolejności jest dopasowana do pociągu  

w Zegrzu.  
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Radna Mirosława Beli mówiąc, że ma pytanie od mieszańców, którzy składają powyższe na 

piśmie, zapytała, kiedy będzie można płacić kartą w komunikacji? 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert wyjaśniła, że pasażerowie przy zakupie biletu mogą płacić 

kartą. Dodała, że było pismo do przewoźnika w tej sprawie, na razie są płatności gotówką, a w 

przypadku wprowadzenia terminali, bilety były droższe. Na uwagę Radnej Mirosławy Beli, że 

sprzedaż biletów jest w godzinach pracy mieszkańców, wyjaśniła, że w poniedziałek można kupić 

bilety do godz. 18, jest czynne również w soboty.  

 

Burmistrz Artur Borkowski dodał, że przy rozmowach z przewoźnikiem poruszony zostanie  temat 

płatności. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski wskazując, że jednak wiele osób jest 

bezgotówkowych poprosił, aby podczas negocjacji temat wybrzmiał. Poruszył temat aplikacji. 

Zapytał o kalkulację cenową.  

 

Radna Mirosława Beli zauważyła, że przewoźnik jest zobowiązany przepisami do wprowadzenia 

płatności bezgotówkowych. 

 

Burmistrz Artur Borkowski potwierdzając powyższe podał, że brak jest narzędzia do 

egzekwowania powyższego., wobec czego należałoby wypowiedzieć umowę i szukać innego 

wykonawcy. Podkreślił, że gminie zależy przede wszystkim, aby komunikacja była dostępna 

cenowo. 

 

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek poruszyła temat przyjeżdżania autobusu po odjeździe 

SKM-ki i poprosiła o szybsze reagowanie w tej sprawie. Poruszyła również temat rozkładu jazdy 

na przystankach i braku aktualnych rozkładów po zmianie czasu kursowania busów, wskazała na 

starszych ludzi, którzy nie korzystają z aplikacji: ”kiedy przyjedzie”. Powiedziała, że często 

rozkłady są zniszczone. Dodała, że komunikacja działa w ten sposób, że trzeba pomachać 

autobusowi i podała, że nie każdy o tym wie. Poprosiła, żeby uczulić kierowców, aby się 

zatrzymywali. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert wyjaśniła, że na każdej tabliczce przystankowej jest 

informacja, że jest to przystanek na żądanie. Mówiąc o zmianie rozkładów podała, że w możliwe 

najszybszym czasie rozkłady są rozklejane na przystankach. Odnosząc się do zniszczeń podała, że 

nie jest się w stanie sprawdzić wszystkiego, więc prosi o sygnały, które można wysyłać przez 

aplikację. Wyjaśniając temat dopasowania linii do pociągów podała, że rozkłady ZTM są 

przekazywane do urzędu, więc rozkłady naszych linii są odpowiednio wcześniej zamieniane, są 

też informacje na stronie dla mieszkańców. Poprosiła o podanie konkretnych problemowych 

kursów i zgłaszanie tego przez mieszkańców na bieżąco, aby szybko interweniować. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski podał przykład Jadwisina i starych rozkładów oraz 

regularnego zrywania wszelkich rozkładów na przystanku przy drodze krajowej. 

 

Radna Teresa Krzyczkowska nawiązując do całej dyskusji o transporcie zapytała, czy właściwie 

wywnioskowała, że nie ma mowy o przedłużeniu trasy do szkoły w Stanisławowie Drugim do 

liceum? 
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Burmistrz Artur Borkowski podał, że jest taki postulat i wyjaśnił, że była próba zsynchronizowania 

transportu, wobec czego w szkole zajęcia przesunięto na godz. 8.05, żeby dzieci mogły zdążyć, 

przesiadając się z autobusu lokalnego do ZTM. Zauważył, że nawet mając na uwadze dużą grupę 

młodzieży, gmina nie jest w stanie na zamówienie powołać komunikację i wyraził nadzieję na 

działania na poziomie ponadgminnym.  

 

Zastępca Burmistrza Marek Bąbolski dodał, że zgodnie z prawem gmina nie może wydawać 

pieniędzy na komunikację poza swoim terenem.  

 

Radna Mirosława Beli wskazała na potrzebę skorelowania gminnej komunikacji i dojazd do Zegrza 

Południowego i możliwość przesiadki.  

 

Burmistrz Artur Borkowski wyjaśnił, że obecnie tak to jest zorganizowane. Dodał, że rodzice 

wnoszą o bezpośredni kurs.  

 

Radna Mirosława Beli zauważyła, że obecnie  jest komunikacja lokalna dojeżdżająca do Zegrza.  

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert podała, że są dwie opcje połączeń, jednak dla wielu osób 

zapewne podróż jest zbyt długa. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski zapytał, czy jest dobre połączenie z linią 735? 

 

Burmistrz Artur Borkowski potwierdził i podał, że również z wniosku rodziców wynika powyższe. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski dodał, że przesiadka może być również  

w Michałowie Reginowie na linię 10. 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert wskazała, że rodzice proszą o bezpośredni dojazd, podczas 

gdy są z różnych miejscowości na terenie gminy, co wyklucza bezpośrednie połączenie, które 

trwałoby dłużej niż obecna podróż.  

 

Radna Mirosława Beli dodała, że zapewne dzieci są w różnych klasach i kończą o różnych porach 

i wówczas powstałby problem z powrotem.  

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski przypomniał o analogicznym wniosku  

z Komornicą. Zapytał, z jakim wyprzedzeniem ZTM wysyła zmiany w rozkładach? 

 

Pracownik Referatu AG Anna Gilert podała, że ostatnio informacja była na 4 tygodnie przed 

zmianą, zwykle informacje przychodziły ok. 2 tygodnie przed. 

 

11. Sprawy różne. 

 

Radna Teresa Krzyczkowska poruszyła temat wyjazdu z drogi powiatowej na drogę wojewódzką  

przez Marynino, gdzie jest bardzo niewidoczny wyjazd. Powiedziała, że jest tam duży ruch, trzeba 

się bardzo wychylić, ponieważ nie widać nadjeżdżających z prawej strony. 

 



17 

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że sprawdzi wskazaną drogę. 

 

Radna Magdalena Jakubowska-Gniadek poruszyła temat wjazdu ul. Zakroczymską do Serocka 

przed skrzyżowaniem na ul. 3. Maja, gdzie jest znak droga z pierwszeństwem przejazdu i wskazała, 

że rosną tam drzewa i zasłaniają znak.    

 

Burmistrz Artur Borkowski powiedział, że należy sprawdzić powyższe. 

 

12. Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Komisji Dominik Krzykowski stwierdził wyczerpanie porządku obrad i zamknął 

posiedzenie Komisji. 

  

 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich 

Dominik Krzykowski 

 

 

 

Przygotowała: Anna Brus 


